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VERKSAMHETSBERÄTTELSE

För boende, arbete och 
service året om!



Skärgårdarnas Riksförbund, SRF,
organiserar den fastboende
befolkningen runt hela kusten från
Luleå i norr till Koster i väst samt
på öarna i de stora insjöarna. SRF
arbetar med förutsättningarna för
boende, arbete och service året
runt.

Verksamhet

Vi arbetar för att det ska vara möjligt
att vara ö-bo i hela Sverige, både på
små och stora öar samt i
kustsamhällen. 

Styrelsen

SRF har en verksamhetsledare och sju
styrelsemedlemmar. Besök vår
hemsida och våra sociala medier 
samt prenumerera gärna på 
vårt nyhetsbrev.

skargardarna.se

Om oss
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Medlemmar

Skärgårdarnas Riksförbund är de bofasta
skärgårdsbornas riksorganisation med
femton medlemsföreningar utmed Sveriges
kuster och insjöar. Från Luleå i norr till
Koster i väster. Årets medlemsmöte ägde
rum på Båtmässan i Stockholm i mars.
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Ekonomi 

Skärgårdarnas Riksförbund hade under 2024
en heltidsanställd och två deltidsanställda. Vi
har inget gemensamt kontor utan arbetar
hemifrån. En stor del av verksamheten drivs
på ideell basis och engagemanget är vår
starkaste motor. Våra medlemsföreningar
betalar en årlig medlemsavgift men
merparten av vår finansiering är statlig.



Skärgårdsriksdag

Den 21 mars arrangerades Skärgårdarnas
Riksförbunds första skärgårdsriksdag, i Stockholm.
Drygt 60 personer fanns på plats samt ett 20-tal
personer deltog digitalt. Det blev ett lyckat
arrangemang med stort deltagande av skärgårdsbor
och öbor, politiker och tjänstemän.

Tack alla som deltog på ett eller annat sätt, det blev
en härlig dag med tydligt kust- och skärgårdstema.

På öar, längs kusten,
utomlands och
i stan... 

Under 2024 har vi haft många intressanta möten
som gav tillfällen att påverka och informera om
skärgårds- och kustbefolkningens viktigaste frågor.
Här följer nu vår årsberättelse med ett axplock av
arbetet under 2024. 
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Transporter till och
från öar utan fast
förbindelse

Vi har djupdykt i hur det
står till med transporterna
till och från Sveriges öar
som inte har en fast
förbindelse men bofast
befolkning. 

Ordet "transporträttvisa"
dök upp och det ironiska är
att det verkligen inte finns
någon rättvisa i hur
transporterna till och från
våra öar fungerar, eller inte
fungerar på sina håll.
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Möte på Regeringskansliet

Lotten Hjelm, ordförande och Maria Malmlöf,
vice ordförande träffade statssekreterare 
Dan Eriksson i april för att diskutera vårt 
anslag med mera. Vi hade ett bra samtal 
om vår verksamhet, kompensationsstöd,
demokratiunderskott och mycket annat.



CE4EUI - årets forum

Årets forum för EU-initiativet
Clean Energy for EU Islands gick

av stapeln på italienska vulkanön
Pantelleria i Medelhavet mitt

emellan Sicilien och Tunisien. SRF
representerade våra fyra öar Ven,
Visingsö, Vinön och Holmön, för

projektet 30 for 2030. 

Clean energy for EU islands

Clean Energy for European Islands är ett sekretariat
upphandlat av DG Energy för att hjälpa Europas öar
att genomföra omställningen till att bli CO2
neutrala till 2030.

Fyra Svenska öar; Holmön, Vinön, Visingsö och
Hven är med i projektomgången som sträcker sig
från 2024 till 2026. CE4EUI sekretariatet
tillhandahåller under denna period resurser i form
av workshops och av dem upphandlade konsult-
resurser för att öarnas lokala omställningsteam 
ska kunna nå sina respektive mål.

6



ESIN

Under våren ansökte ESIN om ett Interreg 
projekt kring “bobarhet” som SRF deltog i.

Årets AGM (årsmöte) hölls i Kroatien i oktober.
Cathy från Irland åkte till CPMR:s
 (CPMR -Conference of Peripheral
 Maritime Regions) transportseminarium på
Azorerna i april.
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ESIN är en
Europeisk
samarbetsorg-
anisation för 
små ösamhällen.
 
Förutom att vara
regionalpartner i
CE4EUI håller
ESIN:s styrelse
även på att ta fram
en strategi för
verksamhetsåren
2024-2026.
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Fiskeforum 2024 arrangerades av Havs o
vattenmyndigheten samt Statens jordbruksverk
tillsammans med stora intresseorganisationer
såsom Sportfiskarna, olika yrkesfiskekategorier
samt företrädare för sportfisketurismen. 

Fiskeforum lockade i år ca 160 deltagare från olika
intressegrupper men den klart största gruppen
kom från Hav med ca 40 deltagare.

Tidigare års Fiskeforum har inletts med att HM
Konungen hållit ett anförande. Detta år kom HM
Konungen efter lunchen och följde mötet resten 
av dagen. Mötet började i stället med
Landsbygdsminister Kullgren på skärm där han 
gav sin syn på framtidens fiske. Han hoppades
mycket på framtida fisketurism men nämnde inte
utfiskningen av strömming och skarpsill i Östersjön.

Fiskeforum 2024



Fiskepolitiken

Riksdagen sa nej till cirka 90 förslag om
fiskeripolitiken. Att riksdagen avslog motionerna
beror på att arbete pågår inom området.
Betänkande 2023/24:MJU10.

Samma vecka riktade riksdagen ett så kallat
tillkännagivande med en uppmaning till regeringen
om att den ska verka för ett undantag eller för att
helt upphäva förbudet mot handel med
sälprodukter. Betänkande 2023/24:NU13.
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Ungdomsprojekt

Ungdomsprojektet Erasmus – Islanders höll
digitala workshopar, kring natur och kultur på
öarna. Inför varje workshop har deltagarna
fått en uppgift som de skall presentera.

Ungdomar från Estland, Grekland, Malta, Portugal
och Sverige deltog. Förutom digitala workshops så
kom ett antal deltagare från varje land att stråla
samman i Bryssel för att på plats diskutera
demokratifrågor.
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Skärgårdsfrågor till Bryssel

Medlemsföreningen Bohusläns Skärgårdsråd,
ställde frågor till våra partier och parlamentariker
nere i Bryssel. Drygt fem partier svarade. Svaren är
sammanställda och presenterades på vår hemsida
och i sociala medier under maj månad.



Skärgårdarnas Riksförbund,
SRF, organiserar den

fastboende befolkningen runt
hela kusten från Luleå i norr
till Koster i väster samt på
öarna i de stora insjöarna.

SRF arbetar med
förutsättningarna för boende,

arbete och service 
året runt.

skargardarna.se

Skärgårdarnas 
Riksförbund

Följ oss på 
sociala medier 
& prenumerera 

på vårt 
nyhetsbrev.


